
Generalforsamling

Vi holder generalforsamling på Dragør Bi-

bliotek tirsdag den 2. marts klokken 19.00.

Dagsordenen følger vores vedtægter og er

vedlagt dette blad, sammen med kontingent

opkrævning.

Amagers Lufthavne

Efter generalforsamlingen cirka klokken

19.30, vil Ove Hermansen fortælle om Ama-

gers Lufthavne. Der er sikkert mange, der

mener, at vi kun har haft to lufthavne på

Amager, nemlig Kløvermarken og den nuvæ-

rende i

Kastrup, men

jeg kan nævne

fire, når vi

definerer luft-

havne med

pladser, der

kan flyves fra.

Ove Herman-

sen er tidligere

flyveleder og

har gennem

årene skrevet 9

bøger, nogle

alene og andre

sammen med

andre forfatte-

re.               KM

DLF nyt
     �r. 1    Februar 2010    15. årgang              

DLF er tilsluttet Dansk Lokalhistorisk Forening

Generalforsamling
efterfulgt af foredrag om

Amagers Lufthavne
tirsdag den 2. marts klokken 19.00

Luftballon i Ballonpaken.

Medlemsblad for Dragør Lokalhistoriske Forening.



Lodsmuseum
Som I jo ved, er DLF aktiv i det nye museum,

der er ved at opstå på Dragør havn.

DLF blev spurgt, om vi ville være med til at

kunne erhverve det gamle lodshus på Dragør

havn for at få det til lodsmuse-

um. Vi besluttede at deltage i

dette arbejde. DLF’s formand

Kurt Mathisen er aktiv i besty-

relsen.

Det første problem var at få

penge til at erhverve huset. Der

blev kontaktet forskellige

fonde, herunder “A.P. Møller

og Hustru Chastine McKinney

Møller fond”.

Den første kontakt, hvor en

repræsentant besøgte lodshuset,

var ikke positiv, men det udviklede sig posi-

tivt, og fonden bevilgede 590.000 kroner til

at købe huset for. Beløbet 590.000 var det

beløb, som ejeren, Forsvarets Bygnings- og

Etablissementstjeneste ville sælge huset for.

Dragør Kommune/kommunalbestyrelsen, der

ejer grunden, har hele tiden bakket op om

ideen med et lodsmuseum.

Dragør Lodseri er Danmarks ældste lodseri.

Det blev oprettet i 1684, hvor seks mænd fik

kongens privilegium til at drive lodseri.

Huset er det første hus, der er bygget til lod-

seri i Danmark.

Huset er forsynet med et udkikstårn på taget,

hvorfra lodserne kunne se, hvilke skibe der

ønskede lodshjælp. Da man

byggede Dragør Fort i

1912-14, blev denne udkiks-

post ubrugelig, fordi fortet hin-

drede udsigten, og staten byg-

gede derfor det nuværende

lodstårn. Nu blev der ballade,

sådan et stavær ville dragørbor-

gerne ikke have, så der gik pro-

testskrivelser rundt i byen, men

lodstårnet blev som bekendt

opført.

I tresserne havde lodserne ikke

mere brug for tårnet, da man nu kommunike-

rede over radio med de skibe, der skulle

bruge lods, så derfor ville man rive lodstårnet

ned.

Dragørborgerne ville nu ikke af med tårnet,

og der gik endnu en gang protestskrivelser

rundt i byen, men denne gang imod nedriv-

ningen, og resultatet blev, at Dragør kom-

mune overtog tårnet, og det står der endnu.
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DLF nyt
Foreningens logo er teg-

net af Niels Febber An-

dersen, Harevænget og

viser Store Magleby

Kirke og Lodsstationen i

Dragør.

DLF nyt modtager

gerne indlæg fra for-

eningens medlemmer,

f.eks. i form af artikler

om lokalhistoriske for-

hold. Er det meget

omfangsrige artikler,

bedes I dog kontakte

redaktionen, så vi kan

koordinere indlæggene

eller udgive dem i sær-

lige hæfter. Eftertryk

kun tilladt efter aftale.

Vi er på Internettet
www.lokalhistorier.dk

DLF Bestyrelse:

Formand

Kurt Mathisen

(ansvarshavende)

Harevænget 30

2791 Dragør

� 32 53 45 04

Mobil� 40 53 45 04

Sekretær

Dines Bogø 

Ulspilsager 57

2791 Dragør

� 32 53 11 53

Mobil � 20 85 11 53

mail:info@din-bog.dk

Kasserer

Jonna Mahler

Ulspilsager 69

2791 Dragør

� 32 53 45 69

Bestyrelsesmedlem.

Claus Ehlers

Søvej 39

2791 Dragør

� 32 53 32 23

Bestyrelsessuppleant

Leise Hansen

Krudttårnsvej 143, 2

2791 Dragør

Mobil� 28 96 91 37



Tirsdag den 10. november var der en række

medlemmer, der mødtes i Bådelaugets hus på

Dragør havn. Vi skulle høre om alle de

planer, der havde været om havnen, samt om

de planer der er om havnen på nuværende

tidspunkt.

Til det havde vi fået den tidligere havnefoged

Bent Kofoed-Hansen og den nuværende hav-

nefoged John Strøbæk til at fortælle om alle

planerne. Jeg skal ikke komme ind på alle

planerne her, men kun konstatere at der har

været mange, ja - sagt på en anden måde - der

har været rigtig mange, og det er de færreste,

der er blevet til noget.

De nyeste havneplaner, der er udarbejdet af

“tænketanken”, vil tiden jo vise, hvad der bli-

ver gennemført, og hvad der ender som endnu

en plan.

De medlemmer, der var mødt op, fik et rigtigt

godt indtryk af udviklingen i Dragør havn.

Det eneste problem på mødet var, at der var

rigtigt mange mennesker i huset, men det er

dog bedre at være mange end kun få til et

møde, og vi fandt dog også stole til alle.

KM.
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Havneplaner

Forhenværende havnefoged Bent Kofoed-Hansen samt nuværende havnefoged John Strøbæk,

inden de fortæller om alle Dragør havns havneplaner. Foto: Dines Bogø.



�æste møde i DLF.

Vi kan nu meddele, at næste møde i Dragør

Lokalhistoriske Forening, bliver tirsdag den

11. maj. I kan allerede nu reservere aftenen.

Mødet omtales i næste nummer af DLF nyt.

Byvandring

I det forgangne år lavede Dragør Lokalarkiv

en række byvandringer i Dragør. Nogle af

byvandringerne lavede lokalarkivar Henning

Sørensen selv, og nogle af dem lavede han

sammen med DLF’s sekretær Dines Bogø.

Igen i år laver lokalarkivet en række byvan-

dringer. Den første bliver i området omkring

Krudttårnsvej og holdes den 19. maj.

Byvandringen varetages af Henning Sørensen

og Dines Bogø.

Byvandringen tager ca. 1½ time og er gratis.

Vi skiver mere om den i næste nummer af

DLF nyt.

�y kasserer

Som I kan se af indkaldelsen til generalfor-

samlingen, skal vi have ny kasserer. Jonna

Mahler har

ønsket at

holde op, ja

det ville hun

allerede sid-

ste år, men

indvilgede

dog i at

blive, til

valgperioden

var slut. Vi

er ikke glade

for at Jonna

stopper, men

det er jo Jon-

nas valg.

Det skal dog ikke afholde nogle fra at blive

væk fra generalforsamlingen, da de er bange

for at blive valgt til posten. Bestyrelsen har

spurgt i medlemskredsen, om der var en, der

ville stille op - og det var der.

Vi takker Jonna for hendes store arbejde gen-

nem årene.

Søværnet

I år har det danske søværn 500 års jubilæum.

Det vil blive fejret over hele landet. Her i

Dragør vil man allerede til Navy dag på Dra-

gør Fort den 5. juni lægge op til jubilæet.

Kongelundsfortet

Som det måske er nogle bekendt, har Realda-

nia fonden bevilget et stort million beløb til

genopbygning af befæstningsværkerne rundt

om København. I første omgang gik alle pen-

gene til befæstningsværker nord for Køben-

havn. men af forskellige årsager er man nu

ved at lægge om på disse bevilninger.

Det betyder, at der nok kommer en million

kroner til Kongelundsfortet under forudsæt-

ning af, at Dragør kommune også kommer

med en million. Denne ene million kan

komme som beskæftigelses arbejde eller

anden arbejdsindsats. Vi håber, at det lykkes.
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Små noter


